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Features

Small plasma ball for your desk

Electric discharge creates an amazing optical spectacle

Reacts to touches on the glass

Visible rays of light come together where the glass ball is touched

On/Off switch

Power supply via USB cable (included) or 5 V DC adaptor (not included)

How to get started

Remove the USB Plasma Ball from the packaging.1.

Position the USB Plasma Ball on a flat, solid surface.2.

Connect the USB cable with a free USB port on your computer.3.

Included in the delivery

Plasma ball

USB cable (length: 0.95 m)

Instruction manual
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Switch on the USB Plasma Ball.4.

Touch the glass ball with your hand or a conducting metal item e.g. a metal spoon. The rays 
of light come together where the glass ball is touched.

5.

Make a noise (e.g. clap, sing or shout) and watch the spectacle inside the USB Plasma Ball 
as flashes of light are created to the sound.

6.

If not being used, switch off the USB Plasma Ball.7.
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Additional information about the Plasma Ball

The Plasma Ball or Plasma Lamp goes back to an invention by the physicist and electrical 
engineer Nikola Tesla in 1904. He called this invention an inert gas discharge tube. The 
Plasma Ball as we know it today is often demonstrated in school, universities or museums. It 
is found as a decorative accessory in many homes, too. However, it still functions in the same 
manner as Tesla’s discharge tube.

The Plasma Ball is a transparent glass ball filled with a mixture of gases at low pressure. 
Another smaller glass ball is located inside which serves as an electrode. Filaments extend 
from the inner glass ball to the outer glass ball which gives the appearance of multiple 
constant beams of coloured light.

As the outer glass ball is touched with your hand or any other conducting metal item the 
electric current finds its way to the hand or metal. This is because your hand or metal items 
offer less electrical resistance than air. What you can see is a ray of light heading towards your 
finger or the metal item. However, you cannot feel the electric current on your skin.
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Safety instructions

Warning! Product warranty will be forfeited if damages result from disregarding the above 
safety instructions. We are not liable for damages to person and property as a result of 
improper handling of the product and/or disregarding the above safety instructions.

This instruction manual provides information for safe use of the USB Plasma Ball. Please 
retain this manual for future reference.

Touching the USB Plasma Ball is not dangerous for healthy people. However, people 
suffering from neural conditions, heart disease or epilepsy should not touch the USB 
Plasma Ball.

The USB Plasma Ball should not be used near electronic medical devices.

Operating the USB Plasma Ball may cause other electronic devices to malfunction. A 
distance of 0.5 m between the USB Plasma Ball and computers, screens, digital clocks etc 
is recommended.

Do not use the USB Plasma Ball if damaged.

For safety reasons, repairs and/or alterations to the product are not permitted.

Humidity, heat or dropping the product can damage the device and make it unusable.

Use a dry and soft cloth to clean the product.
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Technical specifications

Glass ball filled with a mixture of gases

Power supply via USB cable (included)

Alternative power supply: DC 5 V adaptor (not included)

Microphone

Size: 10.0 cm (L) x 10.0 cm (W) x 13.4 cm (H)

Weight: 128 g

Subject to technical modifications and possible errors 3
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Recycling and disposal

This electronic appliance should not be disposed of with regular household waste. Once this 
device becomes obsolete, please take it to an authorized recycling facility.

You can contact your local waste management authority for information about collecting points 
in your area and about possible costs associated with the recycling process.

TNAILPMOC
SHoR

English

USB Plasma Ball
Instruction Manual



USB Plasma Ball
Bedienungsanleitung

Eigenschaften

Kleine Plasmakugel für den (Schreib-) Tisch

Elektrische Entladung als fantastisches Schauspiel

Reagiert auf Berührung

Blitze werden am Berührungspunkt gebündelt

Mit Ein/Aus-Schalter

Stromversorgung per USB (enthalten) oder DC 5 V Adapter (nicht enthalten)

Inbetriebnahme

Nehmen Sie den USB Plasma Ball aus der Verpackung.1.

Stellen Sie den USB Plasma Ball auf eine ebene, feste Oberfläche.2.

Verbinden Sie sein USB-Kabel mit einem freien Steckplatz an Ihrem Computer.3.

Lieferumfang

Plasma Ball

USB Kabel (Länge: 0,95 m)

Bedienungsanleitung
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Schalten Sie den USB Plasma Ball ein.4.

Berühren Sie die Glasoberfläche mit der Hand oder einem leitenden Gegenstand (z.B. 
Metalllöffel). Die entstehenden Blitze werden sich nach den Berührungspunkten ausrichten.

5.

Machen Sie Geräusche (z.B. Klatschen, Singen, Rufen) und beobachten Sie, wie der USB 
Plasma Ball Lichteffekte zum Geräusch erzeugt. 

6.

Schalten Sie den USB Plasma Ball aus, wenn sie ihn längere Zeit nicht benutzen.7.
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Allgemeines zum Plasma Ball

Der Plasma Ball bzw. die Plasmalampe geht auf eine Erfindung des Physikers und Elektro-
ingenieurs Nikola Tesla aus dem Jahr 1904 zurück. Er nannte sie damals eine „Edelgas-
Entladungsröhre“. Der Plasma Ball, wie wir ihn heute kennen, wird gerne in Schulen, 
Universitäten und Museen gezeigt oder ist als faszinierendes Dekorationsobjekt in vielen 
Haushalten zu finden. 

Im Prinzip funktioniert er aber wie Teslas Entladungsröhre.Der Plasma Ball ist eine durch-
sichtige Glaskugel, die mit einem Gasgemisch bei Unterdruck gefüllt ist. Innen befindet sich 
auf einer isolierten Zuleitung eine zweite, kleinere Glaskugel, an die eine hochfrequente 
Wechselspannung angelegt wird. Dadurch wird das Gasgemisch ionisiert und zum Leuchten 
gebracht.

Berührt man nun mit den Fingern oder einem anderen leitenden Gegenstand die äußere 
Glaskugel, so sucht sich der Strom seinen Weg durch das angelegte Körperteil/Objekt, da 
dieses einen geringeren Widerstand bietet als die Luft. Das sichtbare Resultat ist, dass ein 
Blitz in Richtung der Finger bzw. des Gegenstandes schlägt. Der Strom der dabei auf der Haut 
fließt, ist nicht spürbar.

Sicherheitshinweise

Achtung! Bei Schäden, die sich aus der Nichtbeachtung dieser Bedienungsanleitung ergeben, 
erlischt der Garantieanspruch. Für Folge-, Sach- und Personenschäden, die durch unsach-
gemäße Handhabung oder Nichtbeachten der Sicherheitshinweise verursacht werden, 
übernehmen wir keine Haftung.

Diese Anleitung soll Ihnen dabei helfen, sich mit dem USB Plasma Ball vertraut zu machen 
und einen sicheren Umgang mit dem Produkt ermöglichen. Bewahren Sie sie bitte zum 
späteren Gebrauch sorgfältig auf.

Das Berühren des USB Plasma Balls ist für gesunde Personen absolut ungefährlich. 
Vorsicht ist jedoch geboten für Personen, die z.B. an Nerven-, Herzerkrankungen oder 
Epilepsie leiden. Sie sollten die Berührung des Plasma Balls sicherheitshalber unterlassen.

Der USB Plasma Ball darf nicht in der Nähe von medizinischen Geräten betrieben werden.

Währende des Betriebs kann der USB Plasma Ball Störungen bei elektronischen Geräten 
verursachen. Der empfohlene Mindestabstand zu Computern, Bildschirmen, Digitaluhren etc. 
beträgt 0,5 Meter.

Falls Sie Beschädigungen am Gerät feststellen, nehmen Sie den USB Plasma Ball bitte 
nicht in Betrieb.

Aus Sicherheitsgründen ist das eigenmächtige Reparieren und/oder Verändern des Produkts 
nicht gestattet. 

Nässe, extreme Hitze, Stöße, Schläge oder Fall schon aus geringer Höhe können das 
Produkt beschädigen und unbrauchbar machen.

Zum Reinigen bitte nur mit einem trockenen, weichen Tuch abwischen.
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Technische Spezifikationen

Mit Gasgemisch gefüllte Glaskugel 

Stromversorgung per USB (Kabel enthalten)

Alternative Energieversorgung: DC 5 V Adapter (nicht enthalten)

Mikrofon

Größe: 10,0 cm (L) x 10,0 cm (B) x 13,4 cm (H)

Gewicht: 128 Gramm

Technische Änderungen und Irrtümer vorbehalten 6
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Hinweise zur Entsorgung

Dieses Elektrogerät gehört nicht in den Hausmüll. Für die fachgerechte Entsorgung wenden 
Sie sich bitte an die öffentlichen Sammelstellen in Ihrer Gemeinde.

Einzelheiten zum Standort der Sammelstellen sowie zu eventuell anfallenden Kosten bei 
Abholung erfragen Sie bitte direkt bei Ihrer Gemeindeverwaltung.
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